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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  24 

Datum zasedání:  29. 3. 2023 

Přítomni:  Adámek, Bauerová, Fiala, Franěk, Majerová, Růčková, Vavrušková  

Omluveni:  Foltisová, Peterová, Pražák, Tvrdoň 

Hosté:  Klepek, Machej, Palečková, Suchánek, Šimáková, Šperka  

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF za rok 2022 

3. Návrh na složení Vědecké rady SU OPF ve funkčním období 2023-2027 

4. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod místopředsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.   

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 7 Proti:  Zdrželi se:  

 

 

2. Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF za rok 2022 

 

Místopředsedkyně senátu Ing. Vavrušková upřesnila, že z procesního hlediska tento materiál 

senát projednává a bere na vědomí. Následně požádala pana děkana, aby představil dokument.  

 

Děkan doc. Šperka uvedl, že se tento dokument předkládá každoročně. Jedná se o vyhodnocení 

aktivit fakulty v souladu se strategickým záměrem. Jeho struktura je rozdělena do 7 oblastí. 

Mění se jednotlivá opatření, která se snažíme v průběhu roku plnit, zbytek se opakuje. K návrhu 

plánu realizace Strategického záměru se měli možnost vyjádřit všichni. Řešilo se v rámci senátu 

i kateder a každý mohl návrh připomínkovat. Pokud jde o konkrétní aktivity a jejich 

vyhodnocení, pak vesměs se všechno povedlo. Některé věci, které byly navázány na PRSZ 
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univerzity, nešly zrealizovat, protože se nezrealizovaly na celé univerzitě.  

 

 

Hlasování o Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF za rok 2022: 

Pro: 7 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF za rok 2022. 

 

3. Návrh na složení Vědecké rady SU OPF ve funkčním období 2023-2027 

 

Místopředsedkyně AS SU OPF předala slovo děkanovi fakulty. Doc. Šperka přítomné seznámil 

s návrhem jednotlivých členů Vědecké rady SU OPF a shrnul nejdůležitější body. Co se týče 

interních členů, pak jsou to etablovaní pracovníci fakulty z řad vedení, docentů a profesorů. Při 

návrhu složení externích členů jsme reflektovali to, že někteří externí členové nepříliš často 

navštěvovali zasedání VR. Byl zredukován počet členů z podnikatelské sféry a byli osloveni 

kolegové z jiných univerzit. Ti, co aktivní byli, tak většinou zůstávají. Jedná se o pestrou směs 

zástupců i z velkých univerzit.  

 

Místopředsedkyně senátu připomněla, že dle Jednacího řádu AS SU OPF je v případě návrhu 

člena vědecké rady volba tajná a z toho důvodu je třeba zvolit volební komisi. Následně 

požádala přítomné senátory o návrh členů volební komise. 

 

Byli navrženi: Bc. Matěj Fiala    (navrhuje dr. Bauerová)  

Dr. Ing. Ingrid Majerová   (navrhuje Bc. Fiala)  

Ing. Radka Bauerová, Ph.D.   (navrhuje Bc. Fiala) 

 

Všichni navržení kandidáti s návrhem vyslovili souhlas. Poté místopředsedkyně AS SU OPF 

vyzvala přítomné k hlasování o členech volební komise. 

 

 

Hlasování o členech volební komise:  

 

Bc. Matěj Fiala 

Pro: 6 Proti: 0  Zdrželi se: 1  

Dr. Ing. Ingrid Majerová 

Pro: 6 Proti: 0  Zdrželi se: 1  

Ing. Radka Bauerová, Ph.D 

Pro: 6 Proti: 0  Zdrželi se: 1  

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje volební komisi pro hlasování o členech Vědecké rady SU OPF ve složení: Bc. Matěj 

Fiala, Dr. Ing. Ingrid Majerová a Ing. Radka Bauerová, Ph.D.  

 

Následně místopředsedkyně senátu vyhlásila 2 min. přestávku, během níž se volební komise 

odebrala k jednání, zvolila si svého předsedu, kterým se stala dr. Majerová a připravila potřebné 

náležitosti.  
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Po přestávce předsedkyně volební komise informovala senátory o postupu hlasování a vyzvala 

jednotlivé členy k jeho provedení.  

 

Po provedené volbě se následně volební komise odebrala ke zpracování výsledků voleb a poté 

informovala přítomné o výsledku volby. Volební komise konstatovala, že všechny navržené 

kandidáty akademický senát schválil.  

 

Výsledky hlasování o členech Vědecké rady SU OPF: 

 

Usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje návrh na složení Vědecké rady SU OPF pro funkční období 2023-2027. 

 

Doc. Šperka poděkoval za podporu.  

 

4. Různé 

 

Představení priorit vedení SU OPF: 

Doc. Šperka uvedl, že v rámci nového vedení byla připravena stručná prezentace a jednotlivé 

priority na nejbližší období. Děkan představil hlavní aktivity, kterým se chce vedení věnovat. 

• Reakreditace studijních programů 2023-26 – spouští se nové reakreditační kolečko. Mělo by 

to být jednodušší, máme již na čem stavět. Cílem je obhájit všechny 4 studijní programy. 

č. Jméno a příjmení Souhlasím Nesouhlasím 
Zdržuji se 

hlasování 

1 doc. Ing. Iveta Palečková, Ph.D. 7 0 0 
2 doc. Ing. Jarmila Duháček Šebestová, Ph.D. 7 0 0 

3 doc. Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D. 7 0 0 

4 doc. Ing. Jana Janoušková, Ph.D. 7 0 0 

5 Ing. Martin Klepek, Ph.D. 7 0 0 

6 doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D. 7 0 0 

7 doc. Ing. Pavlína Pellešová, Ph.D. 7 0 0 

8 doc. Ing. Petra Růčková, Ph.D. 6 0 1 

9 doc. Ing. Halina Starzyczná, Ph.D. 7 0 0 

10 prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D. 7 0 0 

11 doc. Mgr. Petr Suchánek, Ph.D. 7 0 0 

12 Ing. Jana Šimáková, Ph.D. 7 0 0 

13 prof. PhDr. Kamil Fuchs, CSc. 7 0 0 

14 Mgr. Adéla Hradilová 7 0 0 

15 doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. 7 0 0 

16 prof. Ing. Aleksandr Ključnikov, Ph.D. 7 0 0 

17 doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D. 7 0 0 

18 prof. Ing. Boris Popesko, Ph.D. 7 0 0 

19 prof. Ing. Richard Pospíšil, Ph.D. 7 0 0 

20 doc. Ing. Mgr. Jakub Procházka, Ph.D. 7 0 0 

21 Ing. Lukáš Raszyk 7 0 0 

22 Ing. Přemysl Soldán, CSc. 7 0 0 

23 prof. Ing. Jiří Strouhal, Ph.D. 7 0 0 

24 doc. Mgr. Ing. František Zapletal, Ph.D. 7 0 0 

25 prof. Ing. Miroslav Žižka, Ph.D. 7 0 0 
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• Příprava a realizace OP Jan Ámos Komenský (JAK) 2023-28 – jedná se o projekty na způsob 

ESF a ERDF projektů. Budeme se snažit získat 5leté projekty. Skládáme návrh aktivit, ostrá 

výzva vyjde na podzim. Projekty budou spuštěny od září 2024. 

 

• Inovace předmětů – inovativní pedagogické metody, výstupy z učení. Nejprve je třeba si 

stanovit profil absolventa, tomu přizpůsobit obsah předmětů.  

• Realizace projektu CEPIS 2024-27 – v lednu byla podána žádost. Obdrželi jsme první 

feedback, připomínky z ministerstva k přepracování finanční analýzy. 

• Prohloubení spolupráce v rámci STARS EU – průběžně se konají různé tématické 

workshopy. Je zde 9 evropských univerzit, společně byl podán návrh na projekt evropské 

univerzity. Výsledky očekáváme v červnu.  

• Foundation program – jde o nultý ročník pro naše zahraniční studenty. Kvalita zahraničních 

studentů je poměrně nízká. Do nultého ročníku se budou hlásit studenti, kteří mají ambici u 

nás studovat, vybrali bychom si ty schopnější. Uvažujeme o zpřísnění přijímací zkoušky.  

• Změna koncepce interních vědeckovýzkumných projektů – více se zaměřit na to, aby se nám 

pořád neopakovaly stejné vědeckovýzkumné týmy se stejnými tématy. 

• Finanční stabilita – pečlivě sledovat, jakých finančních výsledků dosahujeme, aby se nám 

nestalo, že bychom se dostali do mínusových položek v některých oblastech. 

 

Doc. Suchánek: 

• Kvalita výuky – klíčovou věcí, která nás čeká ve studijní oblasti, je problematika kvality 

výuky, hledání nových metod, cest a způsobů, jakým způsobem prezentovat obsahy 

předmětů, podávat je studentům v zajímavé atraktivní podobě. Abychom s generací 

studentů, která zde nastupuje, získali dobrý vztah. 

• Informování studentů – studentům chodí emaily, komunikace také probíhá přes sociální sítě, 

ale ne všechny informace jsou dostupné na jednom místě. Naším cílem je vytvořit 

centralizovaná místa v rámci IS, kde budou mít studenti konkrétní informace. Máme to 

v plánu realizovat v rámci interaktivní osnovy v bakalářském a navazujícím magisterském 

studiu.  Bude to přístupné pro studenty i vyučující. Aktualizace odkazů bude probíhat na 

jednom místě.  

• IS – od roku 2019, kdy byl zaveden nový IS, se setkáváme s problémem, že ho potřebujeme 

upravit dle našich požadavků, aby s ním šlo efektivněji pracovat. Celá řada požadavků 

nebývá vyslyšena a jsou s tím problémy. Cílem je navázat užší spolupráci s CIT (sběr 

požadavků, vyhodnocování priorit, důraznější komunikace s MUNI), abychom dosáhli toho, 

co skutečně potřebujeme. Některé věci nás omezují. 

• Odborné praxe - aktuálně v tomto ak. roce se řeší problematika realizace odborných praxí. 

S přechodem na profesní studijní programy došlo k navýšení odborných praxí ze 100 na 480 

hod. Ukazuje se, že je tam celá řada věcí, které mohou studentům způsobovat problémy. 

Studenti si praxe domlouvají sami. Příští týden proběhne jednání, kde se problematika 

hodnocení odborných praxí bude řešit. Je to důležité i pro proces akreditace. 

• Oblast celoživotního vzdělávání a mezinárodního kurzu MBA – co se týká počtu posluchačů 

U3V, pak se počty vrátily k období před Covidem. Cílem je dále studium rozvíjet a udržovat 

a pokračovat v bězích MBA.  

 

Doc. Palečková: 

• Upravit koncepci a zaměření interních vědeckovýzkumných projektů. Zvýšit počet 

podaných externích vědeckovýzkumných projektů – externí projekty potřebujeme pro 

akreditace i pro další věci.  

• Ve spolupráci s IIV podpora smluvního výzkumu v kooperaci s dr. Pražákem.  
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• Zatraktivnění časopisu Acta academica karviniensia a příprava na podávání žádosti o 

zalistování do dabatáze SCOPUS – již jsme se o to snažili, dostali jsme konkrétní 

připomínky, pevně věřím, že se časopis podaří do databáze zalistovat.  

• Manuály a návody pro akademické pracovníky a doktorandy – jak si vyhledat časopisy, 

vyhledat kvartily na WoS aj. 

• Zvýšení povědomí u studentů o doktorském studiu, vědeckovýzkumné činnosti na fakultě, 

zapojení do projektů prostřednictvím zážitkových akcí „Den vědy“ - spousta studentů nemá 

povědomí o doktorském studiu. Bojujeme s počtem studentů. Dohodli jsme se, že to budeme 

dělat jinak. Místo Dnů doktorského studia proběhne v úterý 4. 4. Den vědy, aby se zvýšilo 

povědomí o doktorském studiu. Chceme oslovovat už bakaláře. A zapojovat studenty do 

přípravných prací vědeckovýzkumných projektů.  

• Letní školy a další semináře a worskhopy – budeme sbírat požadavky od kantorů a 

doktorandů, jak zabezpečit letní školy. Zajistíme kvalitní přednášející ze zahraničí, kteří 

svými radami a tipy pomohou zvýšit naši vědeckovýzkumnou činnost.  

• Sdílení a diskuze v oblasti vědy a výzkumu mezi akademickými pracovníky a doktorandy 

(podávání projektů, spolupráce) – podařila se nám v MS Teams vytvořit platforma, kde 

bychom se pravidelně scházeli, zejména v období, kdy se připravují vědeckovýzkumné 

projekty. Chceme sdílet kontakty, zkušenosti…neformálně, otevřeně. V rámci kateder to 

funguje skvěle, napříč katedrami to chybí.  

 

Dr. Šimáková: 

• Studenti, kteří studují v anglických studijních programech – vyučující zapojení do výuky 

zahraničních studentů ví, že je to s kvalitou problematické. Děkan již zmínil foundation 

program.  

• Propagace naší fakulty a degree programů v zahraničí – studenti, kteří tady již byli, o nás 

šíří dobré jméno. Jako fakulta zaostáváme v podílu zahraničních studentů, nejsme ani na 

celorepublikovém průměru. Ubylo i slovenských studentů. Prioritou je tento podíl zvýšit. 

• Kvalita - chceme upravit strukturu přijímacích pohovorů, chceme zavést i ústní zkoušky, 

tedy online test doplnit ústním pohovorem a jazykovou zkouškou. 

• Racionalizace nabídky předmětů – primárně by měly být nabízeny předměty, které jsou 

zároveň vyučované i v degree studijních programech.  

• Studenti našich studijních programů, kteří chtějí vycestovat - chceme dál pokračovat ve 

spolupráci s partnerskými univerzitami. Uznávat si celý balík předmětů, ne předmět po 

předmětu.  

• Chceme rozvíjet Green Erasmus - v rámci cestování se zvyšuje uhlíková stopa. Propagujeme 

udržitelné cestování (vlak místo letadla aj.) 

• Rozšiřovat podporu administrativní, změna obsahu webových stránek. 

• Mobility zaměstnanců – výukové Erasmy a propagace mezinárodní spolupráce ve vědě a 

výzkumu. 

• Racionalizace jazykových kurzů pro zaměstnance - ne všichni chtějí jít ke zkoušce a získat 

certifikát. Víc rozlišit potřeby zaměstnanců a to, co využijí při své práci. 

• Mezinárodní propagace – účast na mezinárodních konferencích, nadále udržovat 

international week. 

 

Dr. Klepek:  

• Připravit metodiku designu studijních programů – ten kompetenční rámec musí někdo 

připravit, budeme o tom debatovat. Aktivity z OP JAK nám tam pěkně navazují.  

• Inovace partnerského programu – některé firmy nespolupracují, budeme hledat nové firmy, 

které jsou ochotnější spolupracovat, budeme je motivovat k lepší spolupráci.  
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• Posilování značky fakulty během nástupu silnějších populačních ročníků – do roku 2027 

poroste populační křivka. 

• Vylepšená kreativa v marketingové kampani – používáme jako hlavní motiv - krabici. 

Provedeme revizi, zda to používat i nadále. 

• Nastavení systému vyhodnocování efektivity marketingové komunikace – zjistit, z jakých 

středních škol k nám chodí studenti nejčastěji, jaké kampaně v online prostoru jsou efektivní 

atd.  

• Zvyšování efektivity procesů interní komunikace – oddělení pro rozvoj komunikuje s mnoha 

členy fakulty. Cílem je zefektivnit komunikaci, abychom nebyli zavaleni emaily. Příkladem 

je systém ohlašování odborníků z praxe.  

• Intenzivní spolupráce se středními školami – pokud o nás špatně mluví ředitel školy nebo 

vyučující, ovlivňuje to rozhodování středoškoláků. Budeme pokračovat ve workshopech a 

dále ukazovat na změny které se u nás velmi dynamicky dějí.  

 

Informace z AS SU:  

Bc. Fiala informoval, že začíná nové funkční období AS SU na 3 roky. Předsedkyně AS SU 

dr. Kamrádová přislíbila spolupráci s Karvinou. Karvinští místopředsedové senátu jsou 

dr. Szarowská a Bc. Fiala. Byla stanovena nová komise pro internacionalizaci, vědu a výzkum. 

Budeme hledat externí členy. Z Karviné tam nikdo ze senátorů nechce jít. Chceme 

spolupracovat i s malým senátem. Bc. Fiala dále pozval přítomné na zasedání AS SU dne 

11. 4. v Karviné. Chceme otevřít senát veřejnosti a ukázat Opavě, že tady máme hosty.  

 

Studentská rada: 

Ing. Vavrušková informovala, že 1. 3. se uskutečnila studentská rada. Přítomni byli všichni plus 

více hostů, než se očekávalo. Zahraniční studenti nám řekli své prosby, probrali jsme, co nás 

trápí. Vedení již odpovědělo na zápis, na podstatné věci, které jsme potřebovali vědět. 

 

Kolejní rada:  

Předseda kolejní rady Bc. Machej upozornil na věci, které potřebují vyřešit (rekonstrukce 

menzy, na kolejích chybí internet, posilovna, nová nástěnka). Komunikovali jsme to s p. 

Avlojarisovou, která nám sdělila, že na internet je vyčleněný projekt, ale nejsou na něj finance. 

Pokud jde o posilovnu na Vyhlídce, pak nikdo neví, čí posilovna je. Není to školy a ani kolejí. 

Nikdo se o to nehlásí. Revize vykonávají koleje. Potřebujeme peníze na opravu pokaženého 

stroje.  

Doc. Šperka řekl, že konkrétní odpovědi nedostanou. Rekonstrukci menzy plánujeme začlenit 

do OP JAK (2028). Investice je poměrně vysoká. A jsou důležitější aktivity, především na 

hlavní budově. Doporučuji s těmito věcmi přijít za p. tajemnicí. V rámci vedení fakulty to 

můžeme vyřešit efektivněji než na senátu. Co se týče internetu, mluvilo se o tom na poradě 

vedení, jsme si vědomi tohoto problému, je to v prioritách. Paní tajemnice to ví, problém se 

řeší. Děkan navrhuje následující postup. Nejprve věc pořešit s p. Avlojarisovou. Tam, kde 

nebude vědět, dále řešit s paní tajemnicí, tím se to dostane i na vedení fakulty.  

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 26. 4. 2023 ve 13:00 hodin v místnosti D003.  

 

Za správnost:  

Ing. Lucie Vavrušková  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová 
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 29. 3. 2023 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF 

za rok 2022.  

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje volební komisi pro hlasování o členech Vědecké rady SU OPF ve 

složení: Bc. Matěj Fiala, Dr. Ing. Ingrid Majerová a Ing. Radka Bauerová, Ph.D.  

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje návrh na složení Vědecké rady SU OPF ve funkčním období 2023-

2027.  

 

 

Ing. Lucie Vavrušková 

místopředsedkyně AS SU OPF 

 

 

 

 

 


